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نماینده مردم ارومیه در مجلس گفت: خشکی 
دریاچه ارومیه تبعات گرانــی را در بر خواهد 
داشــت و نه تنها شهرها و استان های همجوار 
با دریاچه ارومیه درگیر این تبعات می شــوند 
بلکه کشورهای همســایه نیز تحت تاثیر قرار 
می گیرند.سید ســلمان ذاکر در گفت و گو با 

خبرنگار ایلنا بیان کرد: با خشک شدن دریاچه 
ارومیه حیات  قریب به پنج میلیون نفر به خطر 
افتاده و دچار بیماری های تنفسی می شوند.وی 
با بیان اینکه با خشک شــدن دریاچه ارومیه 
شــاهد رســیدن طوفان های نمکی به تهران 
نیــز خواهیم بــود گفت: بــرای جلوگیری از 

چنین فاجعه زیســت محیطی بررســی طرح 
انتقال آب از رودخانــه مرزی ارس به دریاچه 
ارومیــه در دســتور کار مجلس قــرار گرفته 
است.عضو کمسیون اجتماعی مجلس شورای 
اسلامی ادامه داد: مدیریت صحیح آب در بخش 
کشــاورزی و همچنین تغییر الگوی کشــت 

می تواند کمک بزرگی به احیای دریاچه ارومیه 
کند که در ایــن مورد اعتبارت لازم تخصیص 

داده شده است.
ذاکر تصریــح کرد: باید در رابطــه با اقدامات 
جهــاد کشــاورزی اســتان بــرای طرح های 
کشــاورزی احیای دریاچــه ارومیه تحقیقات 

لازم صــورت گیــرد که اگر کوتاهــی در این 
مورد صورت گرفته باشــد مسئولین مربوطه 
باز خواســت شــوند.نماینده مردم ارومیه در 
مجلس نقش پــل میان گذر دریاچه ارومیه در 
خشکی دریاچه را انکار ناپذیر دانست و گفت: 
با توجه به هزینه های کلانی که در احداث این 
پل صرف شده است امکان تخریب یا جابجایی 
آن وجود ندارد ولــی در مطالعاتی که صورت 
گرفته است مقرر شده تونل هایی برای گردش 
آب در زیــر این پل احداث شــود.ذاکر با بیان 
اینکــه همانگونه که نیروهای مســلح وظیفه 
ایجاد امنیت در مرزها و داخل کشور را برعهده 
دارند گفت: مســئولین محیط زیست و درگیر 
با مشــکلات دریاچه ارومیه نیز وظیفه حفظ 
سلامت جان مردم را برعهده دارند که تخطی 

از این مسئولیت قابل بخشش نیست.
وی از افتتاح ســد چپر آبــاد همزمان با هفته 
دولت سال جاری خبر داد و گفت: انتقال آب از 
کانی ســیب به دریاچه ارومیه یکی از اقدامات 
مثبت در راستای احیای دریاچه بود که شاهد  
انتقال ســالانه ۳۵۰ میلیون متر مکعب آب به 
دریاچه ارومیه از طریق این کانال هســتیم و 
تاکنون نیز ۶۰۰ میلیون متر آب از طریق این 
کانال روانه دریاچه شده است.ذاکر با اشاره به 
اینکه آبیاری قطره ای باید در سه استان حوضه 
آبریز دریاچه اجباری شــود گفت: بیشــترین  
حقابه  دریاچه از طریق رودخانه های سیمینه 
رود و زرینه رود است که متاسفانه ۵۱ درصد 
حقابه دریاچه از طریق این رودخانه ها و برای 
مصارف آب شــرب و صنعتی  به تبریز منتقل 
می شود.نماینده ارومیه در مجلس خاطر نشان 
کرد: طی سال جاری هر سه ماه یکبار پروژه ای 
برای احیای دریاچه ارومیه در استان افتتاح و 
مورد بهره برداری قرار می گیرد که تونل انتقال 
آب کانی ســیب و بهره برداری از تصفیه خانه 
فاضلاب ارومیه نمونه ای از این طرح ها اســت.

عضو کمســیون اجتماعی مجلس فراموشــی 
احیای دریاچه ارومیــه از طرف دولتمردان را 
غیر قابل بخشش عنوان کرد و گفت: خشکی 
دریاچه ارومیه تهدیدی برای مردم اســتان و 
کشورهای همسایه اســت که تبعات گرانی را 

به همراه خواهد داشت.

مدیر مخابرات منطقه مرکزی:
مهمترین ویژگی شبکه ملی اطلاعات، استقلال 
در کنار تعامل گسترده و وسیع با اینترنت است

گروه شهرســتانها: مدیر مخابرات منطقه مرکزی با  شــهردار اراک دیدار و 
گفتگو کرد. به گزارش روابط عمومی مخابرات منطقه مرکزی در این نشســت 
که با حضور معاونین شــهرداری اراک برگزار شــد مهندس لطفی  تصریح کرد 
اراده مدیریت جدید مخابرات در تسریع توسعه شبکه ملی اطلاعات است وگفت  
شبکه ملی اطلاعات صرفا برای کشور  ما نیست واهمیت  داده های کشور بخش 
سلامت - بخش آموزش و داده های سازمان ها و نهادها بر کسی پوشیده نیست.

همچنین  در شهرداری بایستی دوربین های نظارتی و تراکنش ها در یک بستر 
امن جابجا شــود. وی خاطرنشان کرد در ســال ۱۴۰۱ مخابرت منطقه جهش 
خوبی در خصوص وصل شــبکه ملی اطلاعات  داشته است و پیرو آن عملیاتی 
شــدن اجرای فیبر نوری استان که در اســفند ۱۴۰۱ شروع و تاکنون بیش از 
۲۰۰ کیلومتر عملیات حفاری در استان  انجام شده است. مهندس لطفی گفت: 
دو اولویت مد نظر داریم که ابتدا شــبکه ملی اطلاعات و بستر امن و باند پهن 
سازمان و نهادهاست و اولویت دوم دسترسی منازل به باند پهن  اینترنت است 
و خوشــبختانه این دو اولویت همزمان در مخابرات  انجام شــده است و انشالله 
تا پایان ســال با برطرف نمودن مشکل شبکه های فرســوده گامی مثبت برای 
رضایتمندی مشــتریان و هم استانی های عزیز برداریم. خراجی معاون خدمات  
شهرداری اراک بیان کرد امیدواریم با رعایت مشکلات ایمنی حفاری ها بتوانیم 
تعامل و همکاری با مخابرات در زمینه توسعه شبکه فیبر نوری را داشته باشیم.

رشد 5/5درصدی مصرف سی ان جی 
در استان مرکزی

گروه شهرســتانها: مدیر شــرکت ملی پخــش فراورده هــای نفتی منطقه 
اســتان مرکزی، از رشــد مصرف ۵/۵درصدی سوخت سی ان جی در بهار سال 
۱۴۰۲نسبت به مدت مشابه سال قبل خبر داد. به گزارش روابط عمومی شرکت 
ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه اســتان مرکزی، ســعید جمشیدی مدیر 
این منطقه میزان مصرف سوخت پاک سی ان جی در طول سه ماهه اول سال 
۱۴۰۲ را ۴۵ میلیون و ۶۳۱ هزار متر مکعب دانســت و افزود نســبت به مدت 
مشــابه سال گذشته با رشد ۵/۵ درصدی روبرو بوده که در کاهش آلودگی های 
زیســت محیطی بویژه در کلان شهر اراک موثر بوده است. این مقام مسئول به 
صرفه جویی فرآورده بنزین نیز اشــاره کرد و افزود، در طول ســه ماهه گذشته 
به همین اندازه در مصرف این فراورده صرفه جویی شــده است که بسیار حائز 
اهمیت است. وی تعداد جایگاه های عرضه سوخت سی ان جی در استان مرکزی 
را ۶۲ باب ذکر کرد و از مردم فهیم اســتان و دیگر مراجعین خواست به هنگام 
مراجعه بــه جایگاه های فوق الذکر برای رعایت اصول ایمنی و حفظ ســلامتی 
خود و تا سیسات، سرنشینان خودروی خود را پیاده و سپس نسبت به دریافت 
ســوخت با هماهنگی اپراتور جایگاه اقدام کنند . در پایان مهندس جمشیدی 
از صاحبــان خودرو های عمومی علی الخصوص وانت بارها و .... خواســت جهت 
اســتفاده از مزایای طرح گاز سوز کردن خودرو های عمومی به شکل مجانی به 

آدرس GCR.NIOPDC.IR مراجعه کنند.

حمام تاریخی خنجین به عنوان موزه 
به بهره برداری می رسد

 گروه شهرستانها: معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی اســتان مرکزی از آغاز عملیات مرمت و آماده ســازی حمام 
تاریخی خنجین در شهرســتان فراهان و تبدیل آن به موزه مردم شناسی خبر 
داد. حســین محمودی گفت: در حال حاضر مرمت حمام ســنگی خنجین با 
مشارکت شــهرداری خنجین آغاز شده اســت. معاون میراث فرهنگی اداره کل 
میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان مرکزی در ادامه تصریح کرد: 
در این مرحله از مرمت ســنگ فرش کف حمام، دیوارها و سقف و رنگ آمیزی 
حمام با اعتباری بالغ بر ۲۰۰ میلیون تومان انجام خواهد شد. محمودی با اشاره 
به اینکه قدمت این حمام تاریخی به دوره قاجار می رسد گفت: بنابراین است؛ تا 
پایان تابستان امسال این بنای تاریخی به عنوان موزه مردم شناسی تجهیز و به 
بهره برداری برسد.وی خاطر نشان کرد: شهرداری خنجین در راستای حفاظت 
و صیانت از آثار تاریخی و گردشــگری، همواره پیشگام بوده و گام های مؤثری 
نیز برداشته اســت.معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی استان مرکزی افزود: این حمام تاریخی سنگی به شماره ۲۲۰۸۷ 
در تاریخ ۲۶ اسفند ۱۳۸۶ در فهرست آثار ملی به ثبت رسیده است.این حمام 
ســنگی به صورت خزینه ای بوده و کل اجزای بنا از کف تا سقف گنبدی آن از 
سنگ ساخته شــده و قدمت آن بیش از ۲۰۰ سال است. خزینه آن به صورت 
حوضی بوده که دیک آن در بالاتر از حمام قرار داشته و آب آن توسط آتشخانه 
گرم می شده است به جهت حفظ حمام از سرمای زمستان بنای آن در پایین تر 
از ســطح زمین احداث شــده و آب مخزن آن از طریق لوله های سفالی از آب 

جاری قنات تأمین می شده است.

اعتبارات نوسازي مدارس چهارمحال و بختیاري
 سه برابر رشد کرد

گروه شهرستانها - مهری کرفسی: استاندار چهارمحال و بختیاري با اشاره 
به برنامه دولت براي نوســازي و توسعه مدارس گفت: اعتبارات نوسازي، توسعه 
و تجهیز مدارس اســتان در دولت سیزدهم سه برابر رشد کرده است. غلامعلي 
حیدري در نشســت شــوراي آموزش و پرورش اســتان افزود: در طول ۲ سال 
اخیر شــاهد پویایي و حرکت رو به جلو در آموزش و پرورش استان هستیم که 
نتیجه تلاش جمعي این مجموعه بوده اســت امــا نباید به این وضعیت قانع و 
راضي باشیم و تلاش خود را ادامه دهیم.وي بر ضرورت اجراي برنامه هاي اقناع 
و فعالیت هاي تبییني در فصل تابســتان تاکید کرد و گفت: نمونه این برنامه ها 
را در جشــن غدیر با حضور گســترده دانش آموزان و هیات هاي عزاداري شاهد 
بودیم.استاندار چهارمحال و بختیاري آسیب شناسي برنامه هاي گذشته را موضوع 
مهمي در پیشــبرد بهتر امور دانســت و گفت: با آسیب شناسي مي توان معایب 
موجود را برطرف و نقاط قوت را تقویت کرد. حیدري یادآور شــد: زیباســازي، 
نوســازي و بازسازي مدارس نیز مهم است و باید در تابستان مدنظر قرار گیرد.
وي تحقق عدالت آموزشي را از مهمترین برنامههاي دولت سیزدهم عنوان کرد 
و گفت: این مهم باید به جد در اســتان پیگیري شــود و همه دانشــآموزان به 
ویژه در مناطق محروم از خدمات آموزشي بهرهمند شوند. استاندار چهارمحال 
و بختیــاري با تاکید بر اینکه حرفه آموزي جایگزین مدرک گرایي شــود، اظهار 
داشــت: در همین راســتا مي توان از ظرفیت آموزش هاي فني و حرفه اي بهره 
گرفت. حیدري جذب خیرین را عامل مهمي براي پیشــبرد برنامه هاي آموزش 
و پرورش دانست و گفت: برگزاري تور براي خیرین و بازدید از طرح ها مي تواند 
در جذب آنها موثر واقع شــود.وي یادآور شد: برخي گزارش ها نیز حاکي از افت 
تحصیلي برخي دانش آموزان دارد که این مهم باید به دقت بررسي شود هرچند 

بخش زیادي از آن به سند ۲۰۳۰ برمي گردد.
  

سردرِ »بیمارستان باهنر« 
با مجوز میراث فرهنگی تخریب شد

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی استان کرمان، تخریب 
بخشــی از بنا و سردر بیمارستان باهنر را تایید کرد و گفت: این بنا واجد ارزش 
تاریخــی نبوده و تخریب آن با هماهنگی و مجوز میراث فرهنگی صورت گرفته 
اســت.فعالان میراث فرهنگی از تخریب سردر تاریخی ضلع شرقی بیمارستان 
باهنر شــهر کرمان در جریان تعریض خیابان قرنی خبر دادند و نســبت به این 
تخریب معترض شدند. به گفته آن ها این سردر در جایی قرار داشته که فاصله 
آن نســبت به خیابان مناســب بوده و نیازی به تخریب نداشته است. پیش تر، 
در ســال ۱۳۹۷ سردر ضلع جنوبی بیمارســتان که به دوره پهلوی دوم تعلق 
داشته، تخریب شده است. به دنبال تخریب سردر ضلع شمالی بیمارستان باهنر، 
فریدون فعالی ـ مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان 
کرمان ـ تخریب ســاختمانی که سردر بر آن نصب بوده است را تایید کرد و به 
ایسنا گفت: بنا و سردری که تخریب شده، بخشی از یک بیمارستان و مربوط به 
دوران پهلوی بوده است. البته این بنا واجد ارزش تاریخی نبود و در فهرست آثار 
ملی هم ثبت نشــده بود.  فعالی افزود: در واقع یک ساختمان قدیمی با اسکلت 
آهنی تخریب شــده که این تخریب هم بــا هماهنگی و مجوز میراث فرهنگی 
انجام شده اســت.مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
کرمان گفت: به جای بنای تخریب شــده قرار است مجموعه ای برای بیمارستان 

باهنر ساخته شود.  

اخبار کوتاه

مازندران سال ها است که با کمبود آب مواجه 
است و امســال این کم آبی بیشتر از همیشه 
موجب نگرانی مردم شــده است و در برخی از 
مناطق استان تا ۱۲ ساعت آب قطع می شود.به 
گزارش ایلنا از مازندران، شرکت آب و فاضلاب 
اســتان مازندران دارای یک میلیون و ۹۲هزار 
نفر مشترک است که متوسط الگوی مصرف در 
شــهرهای استان ۲۰ متر مکعب و در روستاها 

۱۸ متر مکعب است.
نگرانی مردم  مازندران از کمبود آب این روزها 
در حالی رو به افزایش اســت که با گرم شدن 
هوا و ورود مسافران و گردشگران هر روز شاهد 
کم تر شدن آب هستیم.در حالی بهزاد برارزاده 
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب مازندران از 
شناســایی ۲۲۰ هزار مشــترک پرمصرف آب 
در اســتان مازندران خبرداده و این دســته از 
مشــترکان را ســاکنان غیر بومــی و صاحبان 
ویلاها عنوان می کند که بســیاری از شهرها و 
روســتاهای ما از ۱۲ تا ۲۴ ســاعت آب ندارند 
و وضعیت نابسامانی در تابستان برای مردم به 

وجود آمده است.
چالــش کمبــود آب آشــامیدنی در شــهر و 
روستاهای مازندران موجب شده که به  برخی از 
روستاها با تانکر آبرسانی شود، ورود مسافران و 
گردشگران تابستانی، مشکلات ما را دو چندان 

کرده و هر روز بر این معضل دامن زده می شود. 
یکی از شهروندان در شــرق مازندران با اعلام 
اینکه قطعی و کاهش فشــار آب برخی مناطق 
شرق از بهار آغاز شده و اکنون بیش از همیشه 
ما را با مشــکل مواجه کرده است، اظهار کرد: 
انتقال آب از ســد گلورد سالهاست که در حد 
شــعار باقیمانده و همچنان چشم به راه انتقال 
آب از این سد هستیم تا مشکلات مان برطرف 
شود.اصغر پور در گفت و گو با ایلنا گفت: آب در 
ارتباط مستقیم با زندگی مردم است و نمی توان 
از کنار این مهم به راحتی عبور کرد.وی افزود: 
متاســفانه در برخی روزها از ساعت ۸ صبح تا 
نیمه های شب از بی آبی رنج می بریم و حدود ۷ 
سال است که اقدامی برای رفع این معضل نشده 
و فقط مســئولان قول پیگیری می دهند و در 
عمل نه تنها مشــکل برطرف نمی شود، بلکه 

افزون  می شود و  نمی توان کاری کرد.
شــهروندان غرب اســتان اما فرســوده بودن 
انشــعابات و زیر ســاخت هایی کــه به بیش 
از ۵۰ ســال گذشــته باز می گــردد را یکی از 
مهمتریــن عوامل کمبــود آب در این  منطقه 
در کنار بی برنامگی مســئولان در عملی کردن 
شعارهای شــان  اعلام می کنند و بر این باورند 
که قربانی دســتورالعمل هایی شــده اند که در 
حد حرف باقــی مانده اســت.کمرودی یکی 

از شــهروندان غرب مازندران گفــت: با توجه 
به بارش های خوب ســالجاری امــا باز هم از 
داشــتن آب در غرب مازندران محروم هستیم.
وی به خبرنگار ایلنا گفت: متاسفانه کمبود آب 
و قطــره چکانی بودن آن موجب شــده که در 
بیشــتر اوقات با افت فشار آب مواجه باشیم و 
مسئولان امر باید برای زیرساخت های موجود 

در این مناطق چاره اندیشی کنند.
این شهروند مازندرانی یادآور شد: تنش آبی در 
منطقه وجود دارد و نمی توان به راحتی از کنار 
آن عبور کرد و همه چشم امیدمان به مسئولان 
و وعده های شان اســت تا مشکلات را برطرف 
کنند.وی گفت: بارها مســئولان رفع مشکلات 
کم آبی و بحران آن را در گرو احداث سد و مهار 
آب های سطحی اعلام کردند، اما هر بار فقط در 
حد همین شــعارها باقی ماندند و راه به جایی 
نبردند و انتظار است تا در شرایط فعلی به داد 
مردم برسند و به جای حرف و شعار عمل کنند.
بر همین اساس و با توجه به دغدغه های مردم 
شرق مازندران در راستای کم آبی و تنش آبی 
در این منطقه، مدیر عامل آبفا مازندران از رفع 
تنش آبی حدود ۵۵ هزار خانوار در شهرستان 
بهشــهر با حفر، تجهیز و بهسازی ۴ حلقه چاه 
خبر داد.بهزاد برارزاده با اشاره به اقدامات مهم 
شرکت آبفا مازندران در راستای رفع تنش آبی 

و دغدغــه تامین آب برای مردم در اوج مصرف 
و گرما اظهــار کرد: ۴ حلقه چاه شــامل چاه 
رسولیان و آســیاب سر در بهشهر، چاه موسی 
خان در خلیل شهر و چاه رستمکلا با دبی ۹۰ 
لیتر در ثانیه به همراه احــداث دو باب اتاقک 
و اجرای لوله گذاری بــه طول ۴۰۰ متر برای 
رفع تنش آبی حفر، بهســازی و تجهیز شده و 
به زودی وارد مدار بهره برداری خواهد شد.وی 
اعتبار صرف شــده برای بهره برداری از این ۴ 
حلقــه چاه را ۱۳۰ میلیــارد ریال اعلام کرد و 
گفــت: با بهره برداری از این چاه ها، کمبود آب 
بیش از ۵۵ هزار خانوار شــهرهای رســتمکلا، 
خلیل شهر، بهشهر و روستای آساب سر بهشهر 

برطرف خواهد شد.
مدیر عامل آبفا مازندران همچنین از بهره مندی 
۳۵۰ خانوار روســتای طالش محله رامســر از 

نعمت آب آشــامیدنی ســالم و بهداشتی در 
آینــده ای نزدیک خبر داد و اظهــار کرد: این 
روســتا ۳۵۰ خانوار دارد که برای آبرسانی به 
اهالی، عملیاتی شامل تجهیز یک حلقه چاه با 
دبی ۱۰ لیتر در ثانیه، لوله گذاری خط انتقال 
به طول ۱۶۰۰ متر، تکمیل اتاقک و نصب تابلو 
برق همچنین محوطه ســازی چاه اجرا شده 
است.برازاده اعتبار هزینه شده برای آبرسانی به 
طالش محلــه را ۴۰ میلیارد ریال اعلام کرد و 
گفت: به زودی مردم این روســتا از نعمت آب 
آشامیدنی سالم و بهداشتی برخوردار می شوند.
به گزارش ایلنا، در کنار صرفه جویی و استفاده 
بهینه آب،  برای تامین آب آشامیدنی پایدار به 
عنوان یکی از نیازهای اساسی مردم، باید مهار 
آب های سطحی و بهینه سازی زیرساخت ها با 

قوت بیشتری در دستور کار مسئولان باشد.

اســتان یزد در حالی از کمبود فضای فرهنگی 
رنج می برد که یکی از مجهزترین مجموعه های 
فرهنگی کشور ۱۴ ســال منتظر بهره برداری 
است.به گزارش مهر، فضاهای فرهنگی یکی از 
نیازهای مبرم جامعه هم برای جامعه هنرمند 
و هم مخاطب اســت و در حال حاضر کمبود 
آنها خــأ بزرگی را در محیط اجتماعی جامعه 
یزد ایجاد کرده اســت.محدود بودن فضاهای 
فرهنگی در استان و شهر یزد یکی از معضلاتی 
اســت که همواره مورد انتقاد شهروندان یزدی 
قرار دارد چــرا که باعث شــده اوقات فراغت 
جوانان به ســمت و سویی نادرست سوق یابد.
افزایش وزن و ابتلاء به انواع و اقسام بیماری ها 
نشأت گرفته از گذراندن اوقات فراغت یزدی ها 
در رســتوران ها و کافه ها است در حالی که اگر 
فضاهای فرهنگی با شرایط و برنامه های مناسب 
ایجاد شــود قطعاً جایگزین شده و در سلامت 

فردی و اجتماعی جامعه نیز مؤثر خواهد بود.
یکــی از شــهروندان یزدی با اشــاره به اینکه 
فرزندانمــان با بحران فضاهای فرهنگی در یزد 

مواجه هستند، افزود: فضای فرهنگی مناسبی 
بــرای پر کردن اوقــات فراغت یا اســتفاده از 
خدمــات فرهنگی در یزد وجود ندارد.ســیما 
منتظــری ادامه داد: اســتقبال بــالا از فضای 
کتابخانه مرکزی اســت که بهره برداری از آن 
ســال ها به طول انجامید نشــان می دهد که 
یزدی ها تشنه فضاهای این چنینی هستند اما 

هنوز امکان آن فراهم نشده است.
وی بــا تاکید بر اینکه هــر چه برای فرهنگ و 
فرهنگســازی هزینه شود، کم است، ادامه داد: 
دولت از یک طرف داد آســیب های اجتماعی 
و فرهنگــی و تأثیر آن بر جوانــان را می زند و 
از طرفی زیرســاختی برای پیشــگیری از این 
آسیب ها ایجاد نمی کند.این شهروند با اشاره به 
اینکه کمترین دسترسی به فضاهای فرهنگی 
در یــزد وجود دارد، افزود: محــدود بودن این 
فضاها باعث شده است که بسیاری از خانواده ها 
از اســتفاده از همیــن فضاهــای محدود هم 
محروم شوند چرا که دور بودن فاصله ها، امکان 

بهره برداری زا سلب کرده است.

استاندارد نبودن فضاهای فرهنگی یزد
یکی دیگر از شــهروندان یزدی نیز به محدود 
بودن فضاهای فرهنگی از جمله سالن نمایش، 
ســینما و تئاتر در یــزد انتقاد کــرد و افزود: 
فضاهای فرهنگی موجود اصلًا استاندارد نیست 
و کیفیت لازم را ندارد.مرتضی اسماعیلی ادامه 
داد: در حــال حاضر باید برای تماشــای یک 
تئاتر باید در فضایی غیراســتاندارد با ظرفیت 
محــدود بدون در نظر گرفتن زیرســاخت ها و 
مسیر دسترسی مناسب، قرار گرفت، از این رو 
استقبال از فعالیت های فرهنگی و هنری در یزد 

محدود است.
وی کمبود فضا و استاندارد نبودن را عامل کم 
کاری هنرمندان یزدی و گلایه آنها نیز عنوان 
کرد و افزود: زمانی که فضای مناسبی در اختیار 
هنرمند نباشد، قطعاً تولیدات کاهش یافته یا بی 
کیفیت خواهد شد و باعث پس زدگی مخاطب 
می شود.این شــهروند هم به معضلات جامعه 
جــوان در یزد به دلیل نبــود همین فضاهای 
مورد نیاز فرهنگی اشاره کرد و افزود: خانواده ها 
در مدیریت زمان فرزندانشــان با بحران بزرگی 
مواجه هســتند چرا کــه فعالیت های خارج از 
تحصیل نیازمند زیرساخت های فرهنگی است.

یکــی از کارگردان های یــزدی هم از وضعیت 
فضاهــای فرهنگی یــزد گلایه کــرد و افزود: 
کمبود پلاتو باعث می شــود که هنرمندان در 
صف اجــرا قرار بگیرند و بــرای تمرین فضای 
استادیان  ندارند.حمیدرضا  اختیار  مناسبی در 
گفت: زیرساخت های تئاتر در یزد ضعیف است 
و از اســتانداردهای لازم نیز برخوردار نیست و 

باید برای تقویت آن تلاش شود.وی بر ضرورت 
افزایش زیرساخت های فرهنگی استان به ویژه 
شهر یزد تاکید کرد و افزود: باید بستر مناسب 
برای تولید محتوای هنری و فرهنگی مناسب 
ایجاد شــود و محتوای تولید شده نیز در بستر 
مناسبی برای مخاطب عرضه شود، کمبود این 
زیرساخت ها به شدت در یزد احساس می شود.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان یزد هم 
از کمبود اعتبارات برای تکمیل پروژه ملی تالار 
فرهنگ و هنر خبــر داد و افزود: تالار فرهنگ 
و هنــر با ۱۱ هزار و ۳۰۴ متر مســاحت و ۱۴ 
هزار و ۷۷۹ متر زیربنا بزرگترین و مجهزترین 
مجموعه فرهنگی در سطح کشور است.احسان 
عابدی ادامه داد: این مجموعه شــامل ســالن 
تخصصی موسیقی، تئاتر، آمفی تئاتر چند اتاق 
تمرین تئاتر، سالن کنفرانس، گالری، فضاهای 

آموزشی، اداری و … است.
وی بیان کرد: تاکنون ۹۰ میلیارد تومان برای 
ســاخت و تجهیز این مجموعه هزینه شــده 
اما به دلیل بدهی ۱۰ میلیــاردی به پیمانکار 
افتتــاح مجموعه تــا پایان امســال به تعویق 
می افتــد در حالی که اگــر حمایت های مالی 
لازم را دریافــت می کردیــم در هفتــه دولت 
افتتــاح صورت می گرفت.مدیــرکل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی استان یزد تصریح کرد: از سازمان 
مدیریت و اســتانداری درخواست شد که برای 
پرداخت بدهی ۱۰ میلیاردی از باقی مانده سفر 
ریاســت جمهوری منبعی را تخصیص دهند، 
تا این پروزه ۱۴ ســاله به سرانجام برسد اما به 

نتیجه نرسیدیم.

عدم تخصیص اعتبار لازم به حوزه 
فرهنگ و هنر

مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی استان یزد 
در مورد کمبود فضای فرهنگی در استان بیان 
کرد: متأسفانه در استان به دلیل عدم تخصیص 
اعتبــارات لازم به حوزه فرهنــگ و هنر دچار 
ضعف ها و کمبودهای بسیاری در زیرساخت ها 
هستیم.وی افزود: فضاهای موجود نیز نه تنها 
در شــهر یزد بلکه در شهرستان ها نیز نیاز به 
بهسازی و بازسازی دارند.عابدی بیان کرد: عدم 
رسیدگی به مشکلات سبب نارضایتی مردم و 
هنرمندان شده است که برای حل این معضل 
به حمایت جدی مجموعه اســتان نیاز است.
این کمبودها ریشه بروز بسیاری از آسیب ها و 
ناهنجاری های اجتماعی است که بعد از گذشت 
ســال ها، هزینه بســیاری را به استان تحمیل 
خواهد کرد و نه تنها قابل بازگشــت نیســتند 
بلکه جوابگوی مدیریت بحران ها نیز نیســت.

اختصاص اعتبار برای تکمیل پروژه فرهنگی که 
۱۴ سال پیش کلید خورده است، خواسته دور 
از انتظاری نیست این در حالی است که برخی 
هنرمندان عقیده دارند این سازه برای نیاز ۱۴ 
سال پیش طراحی شده و شاید کارایی لازم را 

نیز نداشته باشد.
حتی اگــر این مجموعه نیز تکمیل شــود باز 
شهر و استان یزد نیازمند تخصیص اعتبار برای 
فعالیت های فرهنگی و ایجاد فضاهای فرهنگی 
و هنری است تا هم هنرمندان به تولید محتوا 
ترغیب شوند و هم مخاطب فرصت بهره برداری 

را داشته باشد.

رئیس شــبکه دامپزشکی گناباد از تلف شدن ۸۵۰۰ قطعه 
مرغ در یک واحد مرغداری به دلیل نقص فنی سیستم برق 

این واحد مرغداری خبر داد. 
محمدرضا متقی در گفت وگو با ایســنا عنوان کرد: به دلیل 
نقص فنی سیســتم برق در یکــی از واحدهای مرغداری 

گناباد، از کل ظرفیت ۱۷ هزاری این واحد مرغداری، ۸۵۰۰ 
قطعه در پی قطع برق و نبودن تهویه مناسب و گرمازدگی 

تلف شدند. 
متقی تصریح کــرد: دلیل قطع برق در این واحد مرغداری 
نقص فنی سیستم برق در خود واحد مرغداری بوده و قطع 

برق سراسری و از سوی اداره برق نبوده است.
 وی افزود: با توجه به گرمای هوا قبلًا هشــدارهای لازم در 
زمینه تجهیز واحدهای مرغداری به موتور برق آماده  به  کار، 
صادر شده  اســت و اکثر واحدهای مرغداری گناباد نیز به 
موتور برق مجهز هستند. متقی عنوان کرد: واحد مرغداری 

مذکور نیز به موتور برق مجهز بود، ولی به دلایلی وارد مدار  
نشده و متأسفانه باعث خسارت به مرغدار شد. رئیس شبکه 
دامپزشکی گناباد خاطرنشان کرد: به جز این مورد، از اوایل 
تابستان تاکنون هیچ موردی از تلف شدن مرغ به دلیل قطع 

برق در گناباد گزارش نشده است.

مردم چشم انتظار انتقال آب سد گلورد هستند

چالش کم آبی و کلافگی مردم در مازندران

۱۴سال انتظار برای تالار مرکزی شهر

استان یزد از کمبود فضای فرهنگی رنج می برد

رئیس شبکه دامپزشکی گناباد خبر داد

تلف شدن ۸5۰۰ قطعه مرغ به دلیل نقص فنی سیستم برق



نماینده مردم ارومیه در مجلس مطرح کرد

تبعات گران خشکی دریاچه ارومیه برای همه
حیات ۵ میلیون نفر در معرض خطر است


